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Vážení občané, milí čtenáři,

dostává se Vám do rukou prvnı́ Zpravodaj Obce Pačlavice, který Vám chce
přinášet informace o děnı́ v našich třech obcı́ch – Pačlavice, Pornice a Lhota.
Současné vedenı́ obce rozhodlo o vydánı́ tohoto tisku jako reakci na mnohá
přánı́ našich spoluobčanů a iniciativu převzal kulturnı́ výbor při Obci Pa-
člavice. Prozatı́m jsme se dohodli na vydánı́ Zpravodaje jedenkrát ročně,
abychom Vás informovali o děnı́ v obcı́ch za uplynulý rok. Jestliže se se-
tká Zpravodaj s Vašı́ podporou, bylo by určitě pěkné, vydávat jej častěji a
publikovat v něm i Vaše názory a přı́spěvky.

Rok 2007 byl prvnı́m rokem činnosti nového, Vámi zvoleného zastupi-
telstva obce a také prvnı́m funkčnı́m rokem pro starostu obce pana Pavla
Čecha. Určitě to byl rok náročný, který prověřil, zda se zastupitelstvo dokáže
správně rozhodovat a pracovat, ale také prověřil nás všechny občany při do-
sud nevı́daných povodnı́ch, které nás v červnu tak velmi zasáhly. Tehdy se
ukázalo, jak se všichni občané i organizace v obci dokážou semknout, pomoci
potřebným a táhnout za jeden provaz. Za to jim patřı́ obrovský dı́k a uznánı́.
Bylo uděláno velmi mnoho práce při odstraňovánı́ následků povodnı́. Dnes
je vypracována studie odtokových poměrů pro nebezpečné lokality, kterou
budeme postupně analyzovat a řešit výkup pozemků. Byla ustanovena pro-
tipovodňová komise z občanů všech třı́ obcı́. Jejı́mi členy jsou předseda Pavel
Čech, mı́stopředseda ing. Pavel Trávnı́ček a členové Jiřı́ Soldán z Pačlavic,
pan Miroslav Hrnčiřı́k a Jiřı́ Šabata z Pornic a pan František Vincenec ml. a



pan Zdeněk Navrátil ze Lhoty. Dalšı́m problémem, kterým jsme se na zastu-
pitelstvu obce v loňském roce zabývali, byl nedostatek stavebnı́ch mı́st ve
všech třech obcı́ch. Jestliže chceme, aby mladı́ lidé u nás zůstávali, musı́me
jim poskytnout dostatek stavebnı́ch parcel pro jejich bydlenı́. Abychom vy-
tvořili nová stavebnı́ mı́sta, museli jsme začı́t s projektem územnı́ho plánu
obcı́. Územnı́ plán obcı́ bude soustavně a komplexně řešit funkčnı́ využitı́
územı́ a bude věcně a časově koordinovat výstavbu a jiné činnosti ovlivňujı́cı́
rozvoj územı́. Vytvořı́ předpoklady k zabezpečenı́ trvalého souladu všech přı́-
rodnı́ch, civilizačnı́ch a kulturnı́ch hodnot na našem územı́ vzhledem k péči
o životnı́ prostředı́ a jeho ochraně. Bude vymezena hranice současného zasta-
věného územı́ a zastavitelného územı́ v obcı́ch. Tı́m vytvořı́me také přı́znivé
podmı́nky k usnadněnı́ přı́stupu obce k dotacı́m směrovaným na rozvoj ven-
kova a financı́m z fondů EU. Na pořı́zenı́ I. etapy územnı́ho plánu, která stála
310.000,- Kč, jsme zı́skali dotaci od Zlı́nského kraje ve výši 155.000,- Kč. Za
důležitou oblast považujeme také péči o veřejné prostranstvı́ v obci – úklid
a sečenı́ trávy. Toto zajišt’ovali pracovnı́ci obce za pomoci nové sekačky na
trávu, kterou jsme zakoupili v hodnotě 430.000,- Kč.

Občané ocenili v uplynulém roce také činnost kulturnı́ho výboru, který
zorganizoval úspěšné akce jako Den matek, vı́tánı́ občánků, Besedu s dů-
chodci a dalšı́. O nich se dočtete ve zprávě na následujı́cı́ch stranách. Od 1.
7. 2006 je naše obec zřizovatelem organizace Sociálnı́ služby Pačlavice, p.o.
Druhem registrované služby je Domov pro osoby se zdravotnı́m postiženı́m
s kapacitou 23 uživatelů služeb a Domov pro seniory a odlehčovacı́ služby
s kapacitou 52 uživatelů Domova pro seniory a 2 uživatele odlehčovacı́ch
služeb. Z finančnı́ch prostředků obce byl zakoupen pro organizaci nový kon-
vektomat do kuchyně a rekonstruováno sociálnı́ zařı́zenı́ v celkové hodnotě
500.000,- Kč. Vı́ce se dočtete na následujı́cı́ch stranách.

Před námi je dalšı́ rok, dalšı́ plány a úkoly. V tomto roce bychom chtěli
pokračovat v rekonstrukci kulturnı́ho zařı́zenı́ v Pačlavicı́ch – renovovat soci-
álnı́ zařı́zenı́ a vyměnit okna v celém objektu. V Pornicı́ch a ve Lhotě budeme
stavět dětská hřiště s prolézačkami a houpačkami a nutné je také opravit
kaple v obou obcı́ch. V tomto roce bychom měli dokončit územnı́ plán obcı́
a také začı́t projektovat čističku odpadnı́ch vod v Pačlavicı́ch pro všechny
tři obce. V Pornicı́ch a ve Lhotě bude nutné vyprojektovat celou novou ka-
nalizaci, která je zastaralá a nefunkčnı́. Pokud se nám podařı́ sehnat dotace
a přı́slušná povolenı́, chtěli bychom také odbahnit rybnı́k na Švábce. Dále
připravujeme studii na rekonstrukci budovy bývalého kina v Pačlavicı́ch,
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která by měla v budoucnu sloužit jako ordinace lékaře, měl by zde vzniknout
prostor pro kadeřnictvı́, masáže a malá tělocvična.

Chtěli bychom Vás, váženı́ spoluobčané, ujistit, že i v tomto roce se budeme
snažit řádně a svědomitě starat o majetek obce a usilovat o pohodový a
přı́jemný život v našich obcı́ch. Velmi si cenı́me práce a aktivit Vás, kteřı́
pracujete ve všech organizacı́ch a spolcı́ch, kteřı́ pracujete s mládežı́ a dětmi
i Vás, kteřı́ pořádáte společenské, sportovnı́ a kulturnı́ akce pro naše občany.
Zvláštnı́ poděkovánı́ patřı́ též panu Hortovi, který tak zajı́mavě a aktuálně
pı́še internetové stránky našı́ obce www.paclavice.cz. Ujišt’ujeme Vás, že Vaši
činnost budeme nadále podporovat.

Za zastupitelstvo obce Mgr. Jitka Kyasová

Investiční akce

V uplynulém roce byly ve všech třech obcı́ch realizovány také investičnı́ akce.
Po povodnı́ch bylo nutné opravit část komunikace v Pornicı́ch ke Sklářovému
nákladem 41.388,- Kč. Opravu provedla firma SÚS Kroměřı́ž. Dále bylo nutné
opravit mostek v Pačlavicı́ch za 22.265,- Kč. ZVHS Prostějov pak vybagro-
vala vrchnı́ část potoku u Šádkového v Pačlavicı́ch. Dalšı́ čistěnı́ potoků je
v jednánı́.

V Pornicı́ch byla opravena budova mateřské školy – byla vyměněna střešnı́
krytina a vyměněna všechna okna za plastová. Náklady na tuto akci činily
851.655,- Kč, z toho se nám podařilo zı́skat 340.000,- Kč jako dotaci od Zlı́n-
ského kraje. Tuto opravu provedla firma SONA.

Ve Lhotě byla postavena nová autobusová čekárna, která stála 82.000,- Kč,
byl položen nový chodnı́k v jejı́m okolı́ za 99.000,- Kč. Tuto opravu provedla
firma SONA. Dále pak byly pořı́zeny vývěsky za 40.500,- Kč

V Pačlavicı́ch byla opravena střecha na kulturnı́m zařı́zenı́ v hodnotě
155.890,- Kč, kterou provedl Ivo Juran.

ÚŘEDNÍ HODINY PRO OBČANY
NA OBECNÍM ÚŘADU V PAČLAVICÍCH

Pondělı́: 7.00 – 11.45, 12.45 – 16.30
Středa: 7.00 – 11.45, 12.45 – 16.30
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Poplatky za sběr a svoz komunálního odpadu v roce 2008

Zastupitelstvo obce Pačlavice se na svém zasedánı́ dne 14. 12. 2007 usnese-
nı́m č. 5/2007 usneslo vydat na základě § 14 odst. 2 zákona č. 565/1990 Sb.,
o mı́stnı́ch poplatcı́ch obecně závaznou vyhlášku Obce Pačlavice č. 2/2007
o mı́stnı́ch poplatcı́ch. Výše poplatků za odpad za kalendářnı́ rok je stano-
vena takto:

Jednočlenná domácnost: 400,- Kč
Dvoučlenná domácnost: 700,- Kč
Trojčlenná domácnost: 950,- Kč
Čtyřčlenná domácnost: 1.200,- Kč
Pěti a vı́cečlenná domácnost: 1.450,- Kč

Tato částka je stanovena podle skutečných nákladů obce za sběr a svoz
netřı́děného komunálnı́ho odpadu předchozı́ho roku. Skutečné náklady v roce
2006 činily 405.355,- Kč (Biopas Kroměřı́ž spol. s r.o. – 217.078,- Kč, Depoz
Zdounky spol. s r.o. – 170.578,- Kč, ZOD Haná Ivanovice – 17.699,- Kč) a byly
při počtu 885 osob rozúčtovány takto: 405.355 : 885 = 458,- Kč na jednoho
poplatnı́ka.

Pavel Čech, starosta obce
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Blahopřejeme

V roce 2007 se v našich obcı́ch narodili tito občánci:

Daňková Eliška – Pornice 134 Dopita Martin – Pornice 71
Juřı́k Patrik – Pačlavice 11 Keršnerová Daria – Pačlavice 75
Martynek Daniel – Pačlavice 160 Medková Dana – Pačlavice 148
Oleksik Martin – Pačlavice 161 Pavéska Tomáš – Pačlavice 119
Staňová Monika – Lhota 94 Štěpán Alois – Pornice 86
Tilšer Maxim – Pornice 132 Žilka Samuel – Pačlavice 30

Vzpomínáme

V roce 2007 nás opustili tito občané:

Bastl Václav – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 84 let
Brázdová Filoména – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 82 let
Cahlová Alena – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 51 let
Fousek Antonı́n – Pornice ve věku 66 let
Gédušová Antonie – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 81 let
Hanáček Jaroslav – Pornice ve věku 84 let
Hlobilová Marie – Lhota ve věku 86 let
Horák Miloslav – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 77 let
Kozáková Vlasta – Pačlavice ve věku 80 let
Náplavová Marie – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 78 let
Navrátil Stanislav – Lhota ve věku 69 let
Navrátilová Žofie – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 87 let
Procházka Oldřich – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 91 let
Ryšánek Vojtěch – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 83 let
Rytı́ř Antonı́n – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 84 let
Soukup Zdeněk – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 71 let
Staňková Ludmila – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 85 let
Tichá Květoslava – Pačlavice ve věku 82 let
Tichý Květoslav – Pačlavice ve věku 59 let
Tomoszová Anna – Pačlavice ve věku 93 let
Úřednı́čková Marie – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 73 let
Zemanová Marie – Domov pro seniory Pačlavice ve věku 62 let

5



Sokol Pačlavice

Z historie

TJ Sokol Pačlavice byl založen 17. srpna 1919. Prvnı́m předsedou byl pan
Josef Navrátil. Činnost Sokola byla zaměřena na veřejná cvičenı́, vzdělávacı́
činnost, knihovnu, dožı́nky, divadelnı́ představenı́, okresnı́ veřejná cvičenı́,
maškarnı́ plesy a přednášky. Konaly se prostná cvičenı́ mužů, nácvičné na
župnı́ závody, odbı́jená. Členové nacvičili 5 divadelnı́ch představenı́ s názvy
Odpust’ nám naše viny, Prach a broky, Celá ves se směje, Naši furianti, Na
potoce za mlýnicı́.

V roce 1940 byla činnost Sokola zakázána a obnovena až 1. června 1945.
28. řı́jna se konal večı́rek a v kronice se uvádı́: „Bratři a sestry, až po letech
budete listovat v této knize, vzpomenete na tento opravdu krásný večı́rek
sokolské rodiny v Pačlavicı́ch, který jste se ho zúčastnil, řeknete, že to byla
pohádka.“ V roce 1948 se konal Všesokolský slet v Praze, kde se zúčastnili
žáci, dorostenci i muži. Starostou byl Antonı́n Klvač. V roce 1950 bylo oplo-
ceno hřiště, v roce 1951 vysázeny topoly. Starostou byl zvolen pan Antonı́n
Šádek. 28. srpna 1954 byl založen oddı́l kopané v Pačlavicı́ch. V roce 1958 se
účastnı́me okresnı́ spartakiády v Kroměřı́ži a v Trenčı́ně. V roce 1960 bylo vy-
budováno betonové kolo. II. celostátnı́ spartakiády se účastnı́ 8 žen a 1 muž,
III. spartakiády 3 žáci, 5 mužů a 8 žen.

V roce 1966 byly vybudovány šatny na hřišti a při přı́ležitosti 8O let Požárnı́
ochrany uspořádán Sjezd rodáků. Při spartakiádnı́ skladbě Má vlast vystou-
pilo 100 žen a kronika uvádı́ 2000 diváků. V roce 1985 je zvolen předsedou
pan Ing. Pavel Trávnı́ček.

Současnost

V současnosti má TJ Sokol Pačlavice 137 členů. V rámci okresnı́ho přeboru
Vyškov hrajı́ družstvo žáků, dorostenců a mužů.

V roce 2005 byly dořešeny majetkoprávnı́ vztahy, Sokolská zahrada s hřiš-
těm byla znovu odkoupena a je majetkem TJ Sokola Pačlavice. V tomto roce
bylo požádáno o státnı́ dotaci a hřiště bylo celkově zrekonstruováno. Svépo-
mocı́ byly vykáceny staré stromy, rozřezány a odvezeny, stržen starý plot a
natažen nový, usazena a natřena nádrž na vodu, upraven terén kolem hřiště,
vyrobeny a usazeny nové lavičky, které jsme si sami zhotovili za pomoci fi-
rem Agropt Pačlavice a Abrav Lhota. Pravidelně jsme hřiště hnojili a sekli.

6



Členové Sokola odpracovali brigádně vı́ce než 700 hodin. 23. 6. 2007 bylo
hřiště slavnostně otevřeno. O celý areál nadále členové vzorně pečujı́ a je dů-
stojným sportovištěm pro občany. Za to patřı́ všem členům a jejich rodinám
velký dı́k a uznánı́.

Akce Sokola Pačlavice

Loňský rok nebyla zima nijak velká, a tak se nedal napouštět kurt. Kdo
chtěl, chodil hrát hokej na betonek nebo stolnı́ tenis na kulturák. Také hráči
dostali za úkol běhat, aby měli natrénováno na prvnı́ soustředěnı́ pačlavského
mužstva, které se konalo ve dnech 25. 1. až 28. 1. 2007 v rekreačnı́m areálu
„Kamı́nka“ u obce Roštı́n. Celkem jelo 14 hráčů a 3 funkcionáři. Podrobný
popis tohoto soustředěnı́ i s fotkami najdete v kronice.

Z akcı́ mimo fotbal, který momentálně v Pačlavicı́ch hrajı́ žáci, dorosti a
muži, pořádajı́ členové během roku kulturnı́ i sportovnı́ akce pro děti, mládež
i dospělé. Hned v únoru to bývá oblı́bený dětský karneval, kde v poslednı́ch
letech je vždy vı́ce jak 100 dětı́ se svými rodiči a blı́zkými z širokého okolı́.
17. 2. jsme uspořádali ostatky s účastı́ 42 masek. Pravidelně organizujeme
spolu s hasiči sběr železa, stavěnı́ a kácenı́ máje.

Velké oblibě se těšı́ dětský táborák na zahájenı́ prázdnin, kde je pro děti
připravena řada soutěžı́, her a různých ukázek a také nebývalé množstvı́
občerstvenı́, odměn a pochoutek. Účast byla 88 dětı́.

Každý rok v červenci pořádá Sokol turnaj v nohejbale o Pohár starosty
obce, na kterém hrálo 8 mužstev. Každoročnı́ utkánı́ svobodnı́ × ženatı́ se
hraje za dobré účasti občanů a v poslednı́m roce jsou velmi atraktivnı́ i utkánı́
mužstva staršı́ch Pačlavice 35+. Také lampiónový průvod má u nás již svou
tradici a spolu s ohňostrojem se vždy dětem lı́bı́. V zimě připravujı́ sportovci
v kulturnı́m domě čtyři stoly na stolnı́ tenis a zde děti trávı́ volný zimnı́ čas
tréninky a sportovánı́m. Před Vánocemi je pro ně připraven turnaj, který je
rozdělen vždy do vı́ce kategoriı́. Také brigádně vybudované dětské hřiště
na Krátké sloužı́ po celý rok a neustále je vylepšováno. Naposledy to byly
lavičky, aby si maminky mohly sednout a sledovat svoje děti.

Ještě by se našly dalšı́ věci z činnosti Sokola – cvičenı́ našich žen i našich
roztleskávaček, ale tyto věci jsou rozepsány na internetových stránkách obce,
kde se můžete na činnost Sokola podı́vat.

Ing. Pavel Trávnı́ček a Jiřı́ Soldán
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Fotbalový oddíl TJ Sokol Pačlavice

Váženı́ sportovnı́ přátelé, dovolte mi abych Vás seznámil s činnostı́ fotbalo-
vého oddı́lu za rok 2007. Hráči 1. mužstva zahájili zimnı́ přı́pravu ve spor-
tovnı́ hale v Morkovicı́ch. Koncem ledna absolvovali hráči soustředěnı́ na
Kamı́nce, které bylo hodnoceno Radkem Novotným na úrovni krajského pře-
boru. 25. 2. jsme hráli přátelské utkánı́ se Sokolem Lutopecny. Utkánı́ skončilo
remı́zou 1 : 1. Branku dal Michal Hýsek. 4. 3. jsme hráli na umělé trávě v Hu-
lı́ně proti TJ Nezamyslice a vyhráli 4 : 1 brankami Novotného, Špatiny, Jaroše
a Obruči. 11. 3. jsme proti Ratajı́m na umělé trávě v Kroměřı́ži podali velmi
dobrý výkon a vyhráli 5 : 3. Střelci: Pučan, Hýsek 2×, Novotný 2×. 16. 3.
jsme proti Sokolu Zdounky nevyužili mnoho brankových přı́ležitostı́ a remı́-
zovali 5 : 5. Střelci: Hýsek 2×, Špatina, Lysko. 18. 3. se hrálo v Troubkách
na velmi špatném terénu a vyhráli jsme 3 : 1. Střelci: Hýsek, Lysko, Špatina.
Poslednı́ přı́pravné utkánı́ se hrálo v Hulı́ně proti TJ Nezamyslice a skončilo
nerozhodně 4 : 4. Branky: Hýsek 2×, Špatina, Obruča.

K 1. jarnı́mu utkánı́ v okresnı́m přeboru jsme nastoupili 1. 4. na domá-
cı́m hřišti v Prasklicı́ch proti TJ Moravské Málkovice. Soupeře jsme přehráli
o třı́du 4 : 1 brankami Pučana 2×, Špatiny a Lyska. Dalšı́ zápas se hrál na
hřišti v Pustiměři, kde jsme očekávali velmi silného soupeře, jenže my jsme
velmi disciplinovaným výkonem vyhráli 0 : 2 brankami Špatiny. Domácı́ zá-
pas proti Kobeřicı́m jsme vyhráli 4 : 2 brankami Hýska 2×, Pučana a Juřı́ka.
V 19. kole jsme zavı́tali na hřiště jednoho z nejlepšı́ch mužstev okresnı́ho
přeboru Vážan nad Litavou. Opět po velmi dobrém výkonu celého mužstva
jsme vyhráli 3 : 4 brankami Vlčka, Špatiny, Pučana a Handla z penalty. Dalšı́
zápas doma jsme proti Nesovicı́m vyhráli 2 : 1 brankami Handla a Lyska. Na
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hřišti v Rousı́nově jsme nezahráli jako předešlá utkánı́ venku a remı́zovali
jsme 0 : 0. Dalšı́ neděli jsme si to na domácı́m hřišti vynahradili a proti Křeno-
vicı́m jsme vyhráli 5 : 0. Branky: Špatina 2×, Vlček, Handl, vlastnı́. V dalšı́m
zápase v Hošticı́ch jsme už po poločase vedli 0 : 2, ale nakonec jsme prohráli
4 : 2. Branky dal Hýsek. Domácı́ zápas s mužstvem Letonic jsme vyloženě
podcenili a prohráli 1 : 3. Branka Špatina. Dalšı́ zápas v Křižanovicı́ch jsme
na podmáčeném hřišti prohráli 1 : 0 vlastnı́ brankou. Předposlednı́ kolo jsme
hráli doma s Otnicemi. Zápas nakonec skončil remı́zou 1 : 1. Branku dal
Pučan. K poslednı́mu utkánı́ jara jsme zajı́žděli do Vı́cemilic. Prohráli jsme
3 : 1. Branku dal Handl z penalty. Po velmi vydařeném jaru jsme skončili
v tabulce okresnı́ho přeboru na pěkném 4. mı́stě se ziskem 41 bodů.

Po krátké letnı́ přestávce jsme zahájili nový ročnı́k 2007/2008 utkánı́m
v Kučerově, kde jsme podali jeden z nejslabšı́ch výkonů a prohráli 2 : 1.
V dalšı́m zápase jsme doma proti celku Rousı́nova již hráli daleko lépe.
Remı́zovali jsme 3 : 3 po smolné vlastnı́ brance. Do Křenovic jsme jeli uhrát
solidnı́ výsledek, ale opět jsme prohráli 3 : 1. Ve 4. kole jsme očekávali zisk
3 bodů, ale s celkem Vı́cemilic jsme po jediné hrubé chybě obrany prohráli
0 : 1. V Kobeřicı́ch jsme nezahráli vůbec dobře a prohráli 5 : 2. V zápase
doma s Křižanovicemi jsme hráli úplně jiný fotbal a vyhráli vysoko 6 : 0.
V Brankovicı́ch, kde jsme mohli i vyhrát, jsme po dvou fatálnı́ch chybách
v obraně prohráli 3 : 1. V dalšı́m zápase doma jsme museli už vyhrát a
podařilo se to s Letonicemi 2 : 1. Ve Vážanech jsme dostali lekci od vedoucı́ho
týmu tabulky a prohráli 5 : 0. Tým Vážan nás asi tak rozhodil, že jsme dalšı́
zápas doma s poslednı́mi Lisovicemi prohráli 0 : 1. Do Pustiměře jsme jeli
uhrát co nejlepšı́ výsledek, a to se nám podařilo a remı́zovali jsme 2 : 2.
V dalšı́m zápase doma proti tradičnı́m rivalům z Hoštic jsme očekávali tvrdý
boj a na velmi podmáčeném hřišti jsme vyhráli 4 : 1. V Nesovicı́ch nás dost
poškodil rozhodčı́ a odjeli jsme odtud s těsnou prohrou 4 : 3. Poslednı́ zápas
jsme hráli proti Kučerovu již v sobotu a za slabého sněženı́ jsme po boji
vyhráli 2 : 0. Na podzim jsme tedy zı́skali 14 bodů a skončili tak na 12. mı́stě
tabulky.

Jak již většina z Vás vı́, přihlásili jsme po několikaleté odmlce mužstvo
dorostů do soutěže Okresnı́ho přeboru „A“. Tohotu úkolu se ujali hned od
jara Soldán Jiřı́, Svobodnı́k Leoš a Bronislav Mich. Trénovat chodili s našimi
hráči i 4 hráči ze Švábenic. Soutěž dorost zahájil zápasem doma proti sil-
nému soupeři z Dědic. Všechny nás mile hráči překvapili a vyhráli 5 : 2. Ve
druhém utkánı́ opět doma jsme dostali lekci od posı́leného mužstva Hoštic.
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Výsledkem byla prohra 0 : 6. Dalšı́ zápas doma jsme proti poslednı́m Habro-
vanům vyhráli vysoko 12 : 0. V Pustiměři nezahrál dorost zápas v takové
podobě jako doma a prohrál 4 : 2. V zápase doma s Dražovicemi jsme čekali
boj o body a naši hráči soupeře přehráli 9 : 0. V Moravských Málkovicı́ch se
čekal souboj s tvrdým celkem, ale my jsme nakonec vyhráli 2 : 3, kdy se hatri-
kem blýskl Marek Bulant. Tým Bohdalic se zdál papı́rově lepšı́m soupeřem,
ale na našem hřišti prohrál 3 : 2. Poslednı́ zápas v Letonicı́ch jsme prohráli
také dı́ky rozhodčı́mu 2 : 1. Naše mužstvo dorostu tedy skončilo na pěkném
4. mı́stě se ziskem 15 bodů.

Mužstvo žáků zahájilo jarnı́ část sezóny zápasem v Rychtářově vysokou
výhrou 1 : 13. Domácı́ zápas s Moravskými Málkovicemi jsme vyhráli. V dal-
šı́m zápase v Hošticı́ch jsme vyhráli 2 : 3. Utkánı́ s Pustiměřı́ doma žáci
vyhráli 4 : 1. V Ivanovicı́ch naši žáci vyhráli vysoko 0 : 11 a o skóre se vy-
houpli na špici tabulky. V domácı́m zápase proti Bohdalicı́m jsme si ještě
vylepšili skóre a proti nekompletnı́mu soupeři vyhráli 22 : 0. Poslednı́ zápas
Pačlavice – Švábenice skončil 6 : 3. Žáci tedy vyhráli skupinu A se ziskem 36
bodů a skórem 90 : 13. V kvalifikaci o přebornı́ka okresu skončili naši žáci na
2. mı́stě za hráči Otnic. Podzimnı́ část soutěže žáků zahájilo mužstvo utkánı́m
v Hošticı́ch těsnou prohou 3 : 2. Doma s Pustiměřı́ jsme vyhráli jen těsně 2 : 1.
Dalšı́ zápas ve Švábenicı́ch již vyhráli naši žáci 1 : 4. Tendence se stupňovala
a dalšı́ zápas doma s Moravskými Málkovicemi skončil výhrou 8 : 0. Ale
přišel zápas v Ivanovicı́ch, kde zahráli žáci jeden z nejhoršı́ch zápasů celého
podzimu. Skončil remı́zou 0 : 0. Proti Bohdalicı́m doma jsme vyhráli 5 : 1.
Poslednı́ zápas ve Vyškově jsme vedli a bylo již rozhodnuto, ale naši hráči
přestali hrát a se soupeřem se rozešli remı́zou 5 : 5. Po podzimu naši žáci
zı́skali 14 bodů a skončili na 2. mı́stě tabulky za Hošticemi.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem hráčům, všem vedoucı́m mužstev a
trenérům. U prvnı́ho mužstva jsou to Vladimı́r Keršner st. a ml., Jiřı́ Soldán,
Miroslav Voznica, Luděk Navrátil. U dorostu Leoš Svobodnı́k, Jiřı́ Soldán,
Broňa Mich. U žáků Miroslav Voznica, Luděk Navrátil a Čestmı́r Kuchtı́k.
Dále bych chtěl poděkovat všem, co nám pomáhajı́ s dopravou žáků a do-
rostu. Děkuji všem členům marketingu: Broni Navrátilové, Majce Voznicové,
Miriamce a Mirce Soldánovým, Gabči Zdražilové a Vendule Kronusové, Vı́-
tovi Lasovskému, Petru Vdolečkovi a Pavlu Čechovi. Dı́ky výběrčı́m danı́
Vladimı́ru Staňkovi a Stanı́kovi Zdražilovi. Přeji všem hodně sportovnı́ho
štěstı́ a zdravı́ v roce 2008. Sportu Zdar!

Přibylı́k František
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Sokol Pornice

V zimnı́ch měsı́cı́ch se koná pravidelné cvičenı́ mužů, žen a dětı́ na nářadı́
jako je orbitrek, posilovacı́ lavice, terčové šipky, stolnı́ tenis a fotbal. Kon-
cem měsı́ce dubna se uskutečnil na sokolské zahradě slet čarodějnic a čaro-
dějů, mezi zúčastněnými byl také Harry Potter. Mladé čarodějnice zatančily
velmi úspěšně na pı́seň Saxana. Dobrá nálada za poslechové hudby trvala
do pozdnı́ch večernı́ch hodin. Letnı́ měsı́ce zpřı́jemnily posezenı́ u táboráků,
při kytaře a opékánı́ špekáčků, na sokolské zahradě, kterých se zúčastnili jak
dospělı́, tak děti.

Dětské sportovnı́ odpoledne se konalo v sobotu 25. 8. 2007, také na sokol-
ské zahradě, u přı́ležitosti ukončenı́ prázdnin. Malé děti malovaly na betonku
křı́dami, házely tenisovým mı́čkem do úst klauna. Staršı́ děti se utkaly v růz-
ných disciplı́nách, jako bylo skákánı́ v pytli, běh v gumákách, přetahovánı́
lana, běh s kelı́mky s vodou, chůze s křepelčı́m vajı́čkem na kávové lžičce.
Všichni byli za své výsledky ohodnoceni určitou pozornostı́ a sladkostmi.
Jedna ze zábavných soutěžı́ byla také jedenı́ velkých vdolků se zapečenou
dvacetikorunou. Dětem rovněž udělala radost dětská tombola a bohaté občer-
stvenı́. Za účasti členů Ruského historického mysliveckého pluku z Vyškova
si děti vyzkoušely házenı́ sekyrkou a podkovou na cı́l. Předvedli také ukázky
z historických bitev, střı́lenı́ z pěchotnı́ch pušek, pro pobavenı́ zinscenovali
ukázku, jak se v době napoleonských válek „trestal“ hostinský, který šidil
vojáky a jakými metodami se verbovali novı́ rekruti. Ve večernı́ch hodinách
při táboráku jsme si všichni zazpı́vali při kytarách a base.

Byl také zorganizován cyklistický výlet na Kozojedsko, přes Skavsko a
Švábku. Zúčastnili jsme se také divadelnı́ho představenı́ Sto dukátů pro
Juana, které zahrál spolek Vı́deňské omladiny, na Sokolském domě v Kromě-
řı́ži. Mladšı́ žáci se zúčastnili turnaje ve florbalu v Osı́čanech, kde se umı́stili
na výborném 1. mı́stě, a turnaje na Kamı́nkách.

V loňském roce proběhly také úklid a úpravy sokolské zahrady, jako je
vysekánı́ keřů a porostů kolem plotu, odstraněnı́ starého oplocenı́, a z části
provedeno oplocenı́ nové. Budova a pódium bylo natřeno fasádnı́ barvou,
opravena zı́dka kolem komunikace. Sběr železa byl proveden v měsı́ci čer-
venci. Závěr roku jsme oslavili společně Silvestrem v Zadrevu.

Výbor TJ SOKOL Pornice
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Hasiči Pačlavice

Z historie hasičského sboru

24. dubna 1895 hasičský sbor založili pánové Ignác Malý, Antonı́n Hradil,
Tomáš Judas, Cyril Gardavský. Proběhly prvnı́ volby a zvoleni byli – prvnı́
starosta sboru František Škronı́ček, členové výboru F. Judas, J. Hladký, J. Cigá-
nek, F. Špatina, F. Krpec. Členy náčelnictva I. Malý – náčelnı́k, C. Gardavský
– prvnı́ podnáčelnı́k, A. Hradil – druhý podnáčelnı́k. Do konce roku byly
ušity uniformy na vlastnı́ náklady každého člena. Čtyřkolovou střı́kačku a
výzbroj sbor koupil na směnky od firmy Smékal v Čechách pod Kosı́řem za
808 zlotých.

Po roce 1896 byla postavena hasičská zbrojnice na náklady obce. Po vy-
puknutı́ prvnı́ světové války byla veškerá činnost sboru paralyzována. V roce
1923 byli přičleněni ke sboru samaritáni poskytujı́cı́ prvnı́ pomoc. Prvnı́m sa-
maritánem byl A. Mariánek. V roce 1930 u přı́ležitosti sjezdu rodáků v Pačla-
vicı́ch si sbor nadělil prvnı́ motorovou střı́kačku. Během druhé světové války
byl veškerý inventář a výzbroj předán do obecnı́ správy. V roce 1950 bylo za-
koupeno prvnı́ auto v historii sboru. Prvnı́m řidičem se stává F. Šádek. V roce
1972 ustoupila stávajı́cı́ budova hasičské zbrojnice nově budovanému auto-
busovému nástupišti a točně. V dalšı́ch letech se členové sboru významně
podı́leli na výstavbě kulturnı́ho domu a budovy Smı́šeného zbožı́ v obci. Za
trvánı́ hasičského sboru se Sbor zúčastnil likvidace 100 požárů v mı́stě i mimo
obec. Akceschopnost si sbor udržoval pravidelnými cvičenı́mi a každoročnı́
účastı́ na soutěžı́ch.

Současnost

V současné době tvořı́ členskou základnu 50 činných členů, včetně žen.
Činnost sboru v současné době řı́dı́: Gottwald Miloš – starosta, Čech Pavel
– velitel, Obruča Zdeněk – zástupce velitele, Kaňová Simona – hospodář,
Staněk Vladimı́r – jednatel.

Valná hromada – Loňský rok jsme zahájili valnou hromadou a to 13. 1. 2007.

Dětský karneval – Dne 10. 2. 2007 jsme se opět podı́leli na organizaci dět-
ského karnevalu. Letos se zúčastnilo 110 dětı́ s maskou. Každá maska dostala
zdarma lı́stek do tomboly, párek, limo a malou pozornost. Za hladký průběh
karnevalu je nutno poděkovat všem pořadatelům a také sponzorům: AGD
Pačlavice, Ing. Trávnı́ček – Agropt, p. Zlámalová – Lhota, stavebniny Sucho-
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mel – Morkovice, p. Skyva – pekařstvı́, P+L zemědělská technika, p. Hrnčiřı́-
ková – Pornice, p. Dobešová – Pačlavice.

Ostatky v Pačlavicı́ch – Za velmi krásného slunečného počası́ v sobotu dne
17. 2. 2007 jsme průvodem masek zahájili masopust. Letos se zúčastnilo
35 masek včetně muzikantů. Slivovice tekla proudem, koblihy se jedly po
kilech a všichni se dobře bavili. Po náročném, ale veselém dni se masky
vrátily do pohostinstvı́ Na Kratochvı́li. Před návratem domů se ještě chvı́li
zpı́valo a tancovalo. Potom se masky rozešly domů.

Sběr železa – Dne 14. 4. 2007 jsme společně se Sokoli provedli sběr železa v obci.
Kovového odpadu bylo opět dost a tak jsme naplnili dva velké kontejnery.
Na akci se podı́leli: p. Přibylı́k – řidič, P. Čech, J. Soldán, L. Navrátil, Z. Pučan,
F. Pospı́šı́l, V. Lasovský, M. Pekárek. Všem zúčastněným za tuto těžkou práci
děkujeme.

Stavěnı́ máje – Dne 30. 4. 2007 jsme společně se Sokoli postavili májku. Pomocı́
lan a silných chlapů se podařilo 22 metrů dlouhou májku do půl hodiny
postavit. Po zdařené akci jsme si dopřáli skvělé občerstvenı́, dobré pivko
a uzenou klobásu. To vše nám obstarávali B. Navrátilová, V. Voznicová a
L. Obruča. Návštěvnost byla opět velká a všichni se doufejme dobře bavili.

Kácenı́ máje – Dne 1. 6. 2007 byla májka pokácena. Při hudbě, kterou nám sta-
rosta obce pustil z amplionů, jsme se dobře bavili. Dı́ky dobrému občerstvenı́,
které zajišt’oval F. Přibylı́k, B. Navrátilová s manželem Lud’ou se kácelo do
24 hod.
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Hasičské závody – Dne 26. 5. 2007 se družstvo z Pačlavic zúčastnilo hasičských
závodů ve Vlčı́ch Dolech. Naše sedmička se umı́stila na krásném 6. mı́stě
z 8 soutěžı́cı́ch družstev. Účast: Lasovský, Obruča, Němec, Dobeš, Mikulová,
Vajda.

Přı́valové deště a záplavy – V červnu 14. se přes naši obec přehnala silná bouře.
Za půl hodiny spadlo až 70mm srážek. To mělo za následek rozlitı́ malých
toků a splavenı́ bláta z polı́. Voda a bahno se dostaly do částı́ obce Bařina a
Kout. Během dalšı́ půl hodiny naše zásahová jednotka pomáhala občanům li-
kvidovat vzniklé škody. To jsme ovšem netušili, že přesně za týden 21. 6. 2007
ve stejný čas (17 hod.) se bude situace opakovat. Opět spadlo velké množ-
stvı́ srážek a také krup. Zase jsme zasahovali, bohužel i ve stejných domech
jako před týdnem. Odčerpávali jsme vodu ze sklepů, pomáhali s úklidem
poničeného nábytku. Nejvı́c námahy a času zabralo odklı́zenı́ bahna z domů
a dvorů. Nejhůře postiženi byli p. Judas, Macháček, Horákovi, p. Vašı́ček,
Obručovi, p. Adamčı́k, Handlovi, Foltýnovi, Kaňovi, Voznicovi, Bulantovi,
Drlı́kovi, Cikánkovi, Navrátilovi. U Obručů na dvoře vzniklo obrovské je-
zero, které jsme odčerpávali asi dvě hodiny. Všichni naši občané si navzájem
pomáhali odklı́zet vzniklé škody. Naše sestry pomáhaly s úklidem v domech.
Na pomoc nám přijely také okolnı́ hasičské sbory. Byly to Lhota, Dětkovice,
Morkovice a profesionálové z Vyškova. Všem, kdo přiložil ruku k dı́lu, patřı́
velký dı́k.

Hasičský výlet – Dne 8. 7. 2007 se konal tak jako každoročně tradičnı́ hasič-
ský výlet. Po delšı́ době nám vyšlo krásné počası́. K tanci a poslechu nám
hrála skupina AUDIO a k tomu se podávalo bohaté občerstvenı́, chlazené
pivečko a klobásy. Pro zpestřenı́ nedělnı́ho odpoledne byla zajištěna bohatá
tombola – 1. cena mobilnı́ telefon, který věnoval p. Hort, tradičnı́ hry a pro
děti kolo štěstı́. Přı́štı́ výlet bychom chtěli uspořádat v sobotu, protože neděle
nám nevyhovuje. Většina členů brzy ráno vstává do práce a také musı́ řı́dit
automobil. Proto, když výlet uspořádáme v sobotu, můžeme jej prodloužit
do večernı́ch hodin.

Záplavy v Dětkovicı́ch – Dne 20. 8. 2007 se přehnala bouře přes obec Dětkovice.
Mı́stnı́ hasiči nás požádali o pomoc v odstraňovánı́ následků bouře. Bratři
Zdražil, Soldán, Navrátil, Staněk, Čech, Lasovský, Vdoleček, Kyas a Obruča
pomáhali odklı́zet naplavené bahno z domů a mı́stnı́ komunikace. S pracemi
jsme skončili v pozdnı́ch večernı́ch hodinách.
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Lampionový průvod – Dne 28. 10. 2007 k výročı́ založenı́ Československého
státu se u autobusové zastávky sešlo 42 dětı́ s lampiony. Starosta obce Pavel
Čech pronesl projev a děti s rodiči vyšly směrem na Kratochvı́li. Cestou jsme
zapálili svı́čky na pomnı́ku Oty Křı́že, tak jako každý rok. Na kopci děti čekal
malý ohňostroj. Po vystřelenı́ poslednı́ho dělobuchu se šlo dolů do vsi, kde
na děti čekal ještě jeden ohňostroj většı́, velmi povedený. Posléze se všichni
rozešli do svých domovů.

Hodová zábava – Dne 10. 11. 2007 jsme jako každý rok pořádali hodovou
zábavu. K tanci a poslechu hrála skupina TIP – TOP. Bratr Staněk a Vdoleček
uvařili výtečný guláš, který vystřı́dal tradičnı́ klobásy. Přišlo asi 120 lidı́.
Přı́ště přijde určitě vı́c.

Úklid – V sobotu 17. 11. 2007 jsme provedli úklid v hasičské zbrojnici. Byla
provedena údržba čerpadla a jeho zazimovánı́. Se starostou obce jsme projed-
nali nutnost nákupu ochranných prostředků, vybavenı́ zbrojnice a to hlavně
po zkušenostech s letošnı́mi záplavami.

Plán práce na rok 2008

Únor – ostatky, dětský karneval, hodnotı́cı́ okrsková
schůze v Pačlavicı́ch

Duben – sběr železa, zájezd, úklid hasičárny, stavěnı́ Máje
Květen – kácenı́ máje, požárnı́ sport
Červen – Srpen – hasičské výlety
Červenec – hasičský výlet u nás
Listopad – hodová zábava

Kronikáři Petr Vdoleček a Stanislav Zdražil

15



Hasiči Pornice

Činnost Sboru dobrovolných hasičů v Pornicı́ch byla po několika letech od-
mlky znovu obnovena na členské schůzi dne 19. 2. 2000. V té době bylo ve
sboru registrovaných 15 členů. V současnosti má sbor 25 členů.

Hlavnı́mi úkoly bylo dát do provozu hasicı́ techniku, opravit hasičskou
zbrojnici, připravit prostor pro pořádánı́ hasičských výletů, jak venku –
v Sokolské zahradě bylo nutné zbořit polorozpadlou dřevěnici a postavit
„z gruntu“ novou zděnou budovu pro přı́pravu občerstvenı́, dále postavit
nové WC a opravit přı́střešek pro muzikanty – tak i vevnitř (pro přı́pad deš-
tivého počası́) v budově bývalého Zadrevu provést celkovou rekonstrukci.
Bylo vybudováno sociálnı́ zařı́zenı́, nová kuchyňka, mı́stnost pro schůze,
oslavy. . . ). Byl to úkol nelehký z hlediska financovánı́ i pracovnı́ sı́ly a ča-
sové náročnosti nevyjı́maje. Naštěstı́ nechyběla chut’ do práce, a tak dnes
můžu řı́ci, že členové našeho sboru odvedli pěkný kus práce, za což jim patřı́
velký dı́k, zejména starostovi našeho sboru Dušanu Hejkrlı́kovi, který vět-
šinu záležitostı́ dokázal zařı́dit, a také těm členům, kteřı́ odpracovali mnoho
brigádnických hodin.

Výborná byla i spolupráce s obecnı́m úřadem, který se nám, hlavně zpo-
čátku, snažil pomoct, takže dı́k patřı́ i obecnı́mu zastupitelstvu a bývalému i
nynějšı́mu starostovi obce.

Po vybudovánı́ vhodných prostor nezbylo, než vzkřı́sit tradičně pořádané
akce na vsi. V roce 2007 (jako každoročně od roku 2000) se uskutečnil maso-
pustnı́ průvod obcı́ – tzv. ostatky, v dubnu proběhl sběr železa a pak přı́pravy
na hasičský výlet, který se koná vždy v červenci. I vloni 15. července se krásné
počası́ v kombinaci s přı́jemným prostředı́m Sokolské zahrady a živou hud-
bou postaralo o hezky strávené nedělnı́ odpoledne hasičů a přátel.

Hasiči ale nemajı́ být v obci jen pro zábavu a udržovánı́ kulturnı́ch tradic,
ale předevšı́m a hlavně pro pomoc potřebným, a pravdou je, že naše pomoc
se stává rok od roku častějšı́. Hlavně v letnı́m obdobı́, kdy náš kraj stále častěji
a vydatněji zasahujı́ přı́valové deště stoupá počet našich zásahů.

V loňském roce jsme zasahovali při odklı́zenı́ škod způsobených přı́valo-
vými dešti v měsı́ci červnu, kdy se bouře s deštěm přehnaly nad našı́ obcı́ tři
čtvrtky po sobě – pokaždé s většı́ intenzitou. Do několika domů v obci byla
naplavena voda s blátem z okolnı́ch polı́ a bláto bylo i na silnici a vedlejšı́ch
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cestách. Liják nadělal také spoušt’ v okolı́ potoka, takže naši členové vzali
motorové pily a šli čistit koryto potoka. Dalšı́ přı́valový déšt’zasáhl naši obec
i v srpnu. Naši členové opět pomáhali spoluobčanům s odčerpávánı́m vody
a bláta a odklı́zeli bahno ze silnic. Tehdy dobrovolnı́ hasiči dokázali, jak je
jejich činnost pro obec důležitá.

Mgr. Lucie Dopitová, jednatelka SDH Pornice

Hasiči Lhota

Požárnı́ jednotka byla založena 2. června 1899, v té době pod názvem Jed-
nota hasičská. Zakladatelem byl Josef Procházka. Na ustavujı́cı́ schůzi sepsal
žádost o založenı́ ke Krajskému úřadu v Brně. Po uplynutı́ schvalovacı́ lhůty
bylo na mı́stnı́ schůzi přijato 52 členů a zvolen prvnı́ starosta pan Vojtěch
Hanák. Náčelnı́kem se stal pan Josef Procházka.

Prvnı́ střı́kačku si sbor zakoupil od firmy R. A. Smekal dne 16. 7. 1899. Sbor
se již v roce svého založenı́ zúčastnil třech požárů – 16. řı́jna ve Švábenicı́ch,
20. řı́jna v Morkovicı́ch a 24. prosince na velkostatku v Pačlavicı́ch. Téhož
roku byl Sbor přijat za člena Zemské ústřednı́ jednoty Královstvı́ českého
prostřednictvı́m župnı́ okresnı́ jednoty ve Zborovicı́ch.

Během let se několikrát měnil i název a to na Svaz požárnı́ ochrany, poté
na dnešnı́ Sbor dobrovolných hasičů. Avšak činnost zůstávala i nadále stejná.
Naši předchůdci se věnovali předevšı́m hasičstvı́, ale také se zapojovali ak-
tivně do společenského a kulturnı́ho života na vesnici. V 70. letech postavili
svépomocı́ výletiště v lese Kamenı́, které je využı́váno dodnes. Pořádali plesy,
maškarnı́ bály, scházeli se každoročně na ostatky, pořádali hasičské výlety a
zábavy. Věnovali se také mládeži, jezdili na hasičské soutěže, ve kterých měli
zastoupenı́ v kategorii mužů, žen i mladšı́ch požárnı́ků a sbı́rali jeden úspěch
za druhým. V roce 1989 došlo ke koupi Pohostinstvı́ od Jednoty Kroměřı́ž.
Tato budova během let již prošla několika opravami, nejnověji před pěti lety
začala výstavba nového sociálnı́ho zařı́zenı́. A my se snažı́me i nadále spra-
vovat majetek, který nám předešlé generace zanechaly a udržovat alespoň
nějaké tradice, i když dnešnı́ doba a zájmy mnohých jsou již zcela odlišné.
Chtěli bychom pokračovat a oslavit přı́štı́ rok 110. výročı́ Hasičského sboru
ve Lhotě.

Zdeněk Navrátil
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Mateřská škola Pornice

Naše mateřská škola pracuje podle vzdělávacı́ho programu s názvem „Mateř-
ská škola podporujı́cı́ zdravı́“. Úkolem je dovést každé dı́tě k maximálnı́mu
rozvoji fyzické, psychické a sociálnı́ samostatnosti na principu uspokojovánı́
individuálnı́ch potřeb a zájmů cestou přirozené výchovy.

Spolupracovaly jsme s odbornými partnery jako je Pedagogicko–psycho-
logická poradna, Speciálně–pedagogické centrum v Kroměřı́ži, pediatr, uči-
telky l. třı́d Základnı́ školy Morkovice, Základnı́ umělecká škola Morkovice
a v rámci provozu Obecnı́ úřad v Pačlavicı́ch. V rámci logopedické péče na
škole pracujı́ učitelky Ivanka Trávnı́čková a Jana Přibylová s dětmi v logope-
dickém kroužku.

V mateřské škole pracujı́ tři pedagogické pracovnice – Alena Pátı́ková,
Jana Přibylová a Ivanka Trávnı́čková. Jedna správnı́ zaměstnankyně – Eva
Dopitová se stará o provoz v mateřské škole, tzn. úklid a stravu. Zapsáno
bylo 36 dětı́, které dojı́žděly z 5 okolnı́ch obcı́ a to ze Lhoty, Pačlavic, Prasklic,
Morkovic a Osı́čan.

Nový kalendářnı́ rok jsme začali návštěvou předškoláků v Základnı́ škole
v Morkovicı́ch, kde se budoucı́ školáci seznamovali s výukou a s prostředı́m,
kam půjdou k zápisu do 1. třı́dy. Schůzka rodičů předškoláků s p. uč. z l. tř.
se zase uskutečnila v mateřské škole. V dubnu nás navštı́vili děti a učitelé ze
Základnı́ umělecké školy z Morkovic se svým pásmem „Pohádková Vı́la“.
Oslava Svátku matek se uskutečnila v Kulturnı́m domě v Pačlavicı́ch. Na
ukázku výcviku psů Policie ČR byly pozvány také děti z l. třı́dy Základnı́
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školy z Morkovic. V červnu byly děti spolu s rodiči na školnı́m výletě v ZOO
Lešná. Sportovnı́ olympiády mateřských škol dětı́ z Morkovic, Tetětic a Por-
nic jsme se zúčastnili koncem školnı́ho roku. Děti zde soupeřily ve čtyřech
disciplı́nách. Panı́ učitelky z našı́ mateřské školy vyrobily pro tuto soutěž
medaile. Velmi se nám vydařil pohádkový les ve spolupráci s obětavými
maminkami, který byl zakončen opečenı́m špekáčků u rybnı́ku na Švábce.
Pohádkové bytosti nás provázely celou cestou lesem směrem k rybnı́ku, kde
vařila čarodějnice lektvar a vodnı́k na nás zavolal z rákosı́ od rybnı́ka.

Konec školnı́ho roku se neobešel bez rozloučenı́ s dětmi, které odcházely
do školy. Zúčastnil se i pan starosta Pavel Čech a členky kulturnı́ho výboru
panı́ Dopitová a Polášková. Do základnı́ školy odešlo 7 dětı́, jedno dı́tě mělo
odklad školnı́ docházky.

V zářı́ 2007 jsme zahajovali s počtem 37 zapsaných dětı́ opět ze všech
již jmenovaných obcı́. S vánočnı́m koncertem a pěkným vyprávěnı́m k nám
přišli žáci a učitelé ZUŠ z Morkovic. Mikuláš, čert a anděl dětem přinesli
nadı́lku a na oplátku jim děti zazpı́valy. V předvánočnı́m čase jsme pozvali
na vánočnı́ posezenı́ rodinné přı́slušnı́ky, děti zazpı́valy koledy a zatančily.
V rámci spolupráce s l. třı́dou nám školáci připravili tělovýchovné dopoledne
v Základnı́ škole Morkovice.

Poslednı́ dva roky se hodně investovalo do oprav mateřské školy, zrenovo-
vala se sociánı́ zařı́zenı́, skřı́ňky v šatnách, máme také novou kuchyň. Velkou
radost nám udělala nová střecha a okna.

Alena Pátı́ková, ředitelka MŠ Pornice

19



Sociální služby Pačlavice

Název organizace: Sociálnı́ služby Pačlavice, p.o.
Ředitelka: Jaroslava Majdová

Nejdůležitějšı́ události v zařı́zenı́

V měsı́ci únoru proběhla na Krajském úřadě Zlı́nského kraje registrace
poskytované sociálnı́ služby podle zákona 108/2006, druhem registrované
služby jsou Domov pro seniory a odlehčovacı́ služby a Domov pro osoby se
zdravotnı́m postiženı́m. Zřizovatelem bylo schváleno povýšenı́ kapacity na
52 uživatelů Domova pro seniory a 2 uživatele pro odlehčovacı́ služby a snı́-
ženı́ kapacity na 23 uživatelů Domova pro osoby se zdravotnı́m postiženı́m.
Byla zpracována Žádost poskytovatele sociálnı́ch služeb o dotaci ze státnı́ho
rozpočtu pro rok 2008. Byly podány žádosti vybraným organizacı́m a obec-
nı́m úřadům o granty, dary a přı́spěvky na provoz. Některé oslovené organi-
zace reagovaly a zaslaly finančnı́ hotovost na náš účet. Některé obecnı́ úřady
reagovaly pozitivně, většinou se jednalo o obecnı́ úřady mimo mikroregion
Morkovice. Obce mikroregionu mimo obec Pačlavice, Počenice a Morkovice
reagovaly na naši žádost zamı́tavě. Povýšil se počet pracovnı́ků o 3 PSS, 2 na
odd. II a 1 na odd. III a to z důvodů stále se zhoršujı́cı́ho zdravotnı́ho stavu
uživatelů služeb. Probı́halo jednánı́ s VZP o úvazku geriatra, tento úvazek
byl v té době zamı́tnut. Bude se jednat i v následujı́cı́m roce, jelikož na jiných
zařı́zenı́ch má VZP úvazek psychiatra a na našem zařı́zenı́ tento úvazek nenı́
– jevı́ se mi vhodnějšı́ geriatr. Byly přehodnocovány a doplňovány Standardy
kvality. Pravidelně 2× měsı́čně probı́haly oddı́lenské schůzky zaměstnanců,
na kterých se řešily vzniklé situace. 2× za rok proběhla schůzka s rodinnými
přı́slušnı́ky, na které byli tito informováni o událostech a změnách jak na
zařı́zenı́, tak zákonů, jsou seznamováni se se standardy – podávánı́ stı́žnostı́,
práva uživatelů apod. Opakovaně dle potřeby se konaly schůzky s uživa-
teli služeb, kde byly podávány nové informace k jejich právům a možnost
podávánı́ stı́žnostı́ a připomı́nek. Při těchto schůzkách bývajı́ zodpovězeny
jejich dotazy a řešeny některé připomı́nky. Pro zaměstnance bylo dohodnuto
prováděnı́ masážı́ masérkou, která pracuje na zařı́zenı́ jako zdravotnı́ sestra
a ve svém volnu provádı́ masáže zájemcům ze strany zaměstnanců v jejich
volnu a za finančnı́ úhradu z jejich vlastnı́ch prostředků.

Kulturnı́ vyžitı́ a aktivizace probı́haly plánovaně. Každá z pracovnic odd.
si určila některou z aktivit. Do většiny pak byl zapojen celý pracovnı́ ko-
lektiv. Uživatelé služeb se účastnili výletu na Jezı́rko, celodennı́ho výletu do
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Švábenic na chatu, kde se jim velmi lı́bilo. Bylo uspořádáno stavěnı́ a kácenı́
máje, oslava Dne matek, hovory s knězem, společenská odpoledne při harmo-
nice, vystoupenı́ Duo Skalnı́kovi. Pravidelně 1×měsı́čně probı́hala gratulace
Českého rozhlasu oslavencům, velkého úspěchu se dočkala volba královny
krásy, s kterou uživatelsky vystupovaly i na Dni pro seniory pořádaném
obecnı́m zastupitelstvem pro veřejnost. Rovněž se lı́bilo posezenı́ s dýněmi,
kdy uživatelé dýně dlabali a poté měli u osvětlených dýnı́ posezenı́. Zařı́zenı́
navštěvuje ZŠ a LŠU v Morkovicı́ch s pásmy pı́sniček a básniček k Vánocům,
Velikonocům a Dni matek. Z aktivizace mělo největšı́ úspěch šitı́ polštářků,
batikovánı́, cupovánı́ molitanu, pečenı́ pernı́ků a vánočnı́ho cukrovı́, čtenı́
knih jak ve skupinách, tak jednotlivě, sportovnı́ aktivity s mı́čem, kuželky,
šipky. 2× až 3× týdně je prováděno promazávánı́ končetin, zad apod., dle
přánı́ uživatelů, masážnı́mi prostředky a podpůrná rehabilitace drobných
kloubů a chůze. Během léta většina uživatelů byla dle jejich přánı́ vyvážena
k posezenı́ na zahradu. Uživatelé navštěvujı́ bohoslužby v kostele a za těmi,
kteřı́ se do kostela nedostanou přicházı́ kněz. Na vánočnı́ bohoslužby byly
do kostela dopraveni i vozı́čkáři, kteřı́ měli o bohoslužbu zájem. Do zařı́zenı́
docházı́ na požádánı́ uživatelů služeb pedikérka a kadeřnice, které provádı́
úkony za úhradu, z finančnı́ch prostředků jednotlivých uživatelů.

Kontroly

V měsı́ci květnu navštı́vili Domov pro seniory pracovnicı́ kanceláře och-
ránce lidských práv v Brně. Z kontroly byla zpracována zpráva o dodržovánı́
lidských práv na zařı́zenı́. Některé nedostatky byly odstraněny ihned, jiné
budou odstraňovány postupně. Kontrola účetnictvı́ podle zákona 320/2001,
Kontrola veřejnoprávnı́ch prostředků, Kontrola nemocenského pojištěnı́, Kon-
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trola oblastnı́ho inspektorátu bezpečnosti práce, v jejı́ž zprávě byla doporu-
čenı́ k navýšenı́ pracovnı́ků v obslužné péči na odd., kde je zvýšený počet
imobilnı́ch uživatelů, zakoupenı́ zvedacı́ho zařı́zenı́ a instalace speciálnı́ch
polohovacı́ch van do koupelen. Kontrola KHS na použı́vánı́ pitné vody, na
stravovacı́ provoz a mikrobiologii. Dále byly prováděny běžné kontroly a
revize – výtahy, kotelna, komı́ny, elektřina. S lesy České republiky proběhlo
jednánı́ o regulaci potoka na Jezı́rku, kde je prameniště pitné vody pro zařı́-
zenı́ a došlo zde během záplav ke změně toku potoka a tı́m k porušenı́ odtoku
přebytečné vody z nádržı́.

Opravy na zařı́zenı́

Byla provedena oprava sociálnı́ho zařı́zenı́, kde bylo vybudováno WC pro
vozı́čkáře. Pro zaměstnance Domova pro seniory bylo vybudováno sociálnı́
zařı́zenı́ a nový sprchový kout. V prádelně byla vybudována špinavá část na
třı́děnı́ špinavého prádla. Byly provedeny opravy drobného rázu jak movi-
tého, tak nemovitého majetku Bylo provedeno vymalovánı́ kuchyně, skladu
brambor a vybraných pokojů. Byly provedeny opravy radiátorů (dodány ko-
houtky) v návaznosti na zprávu ombudsmana. Nejtı́živějšı́ situace se týká
kotlů pro vytápěnı́ objektu, kdy docházı́ vzhledem ke stářı́ kotlů k jejich čas-
tému poškozenı́. Do pokojů, k jednotlivým postelı́m u imobilnı́ch uživatelů
byly na zed’nainstalovány přenosné zástěny zajišt’ujı́cı́ intimitu při prováděnı́
toalety.

Domov pro seniory

Kapacita zařı́zenı́ DpS Pačlavice k 31. 12. 2007 je 52 mı́st na trvalý pobyt,
2 mı́sta jsou určená na přechodný pobyt – odlehčovacı́ služby. Od 1. 1. 2007
byly s uživateli podepsány nové smlouvy o poskytovánı́ služby sociálnı́ péče
v souladu se zákonem č. 108/2006 Sb. a prováděcı́ vyhlášky č. 505/2006. Nové
smlouvy podepsali všichni uživatelé. U uživatelů, kteřı́ nejsou ze zdravotnı́ch
důvodů schopni smlouvu podepsat, bylo rodinným přı́slušnı́kům doporu-
čeno požádat soud o stanovenı́ opatrovnı́ka podle § 29 Občanského zákonı́ku,
který je oprávněn zastupovat uživatele v době jeho nepřı́znivého zdravotnı́ho
stavu při všech právnı́ch úkonech, kde je potřeba jeho právoplatného pod-
pisu. Sociálnı́ pracovnice provádı́ nákupy 1× týdně u uživatelů, kteřı́ nejsou
schopni si jinak nákupy zařı́dit. Zajišt’uje dovoz léků z lékárny. Pomáhá při
vyřizovánı́ úřednı́ch záležitostı́ (vyřı́zenı́ občanského průkazu, zajištěnı́ plné
moci na matrice, pomoc při vyřı́zenı́ daňového přiznánı́, vyřı́zenı́ přı́spěvku
na péči atd.) Podle potřeby doprovázı́ uživatele k lékaři a na kulturnı́ akce.
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Zajišt’uje uživatelům, kteřı́ si to přejı́ přánı́ k narozeninám v pořadu Blaho-
přánı́ s pı́sničkou v Českém rozhlase Brno. Jednotlivı́ uživatelé majı́ pode-
psánu smlouvu s pečovatelskou službou v Morkovicı́ch o prováděnı́ pedi-
kérské práce a doprovod k lékaři. Počet přijatých uživatelů za rok 2007 byl
13 uživatelů na trvalý pobyt, 7 uživatelů na přechodný pobyt. U některých
uživatelů docházı́ během roku k opakovánı́ přechodného pobytu. U jednoho
uživatele došlo ke změně přechodného pobytu na trvalý pobyt. Obsazenost
zařı́zenı́ domova důchodců Pačlavice činı́ k 31. 12. 2007 100 %. V pořadnı́ku
č. I. čekatelů odmı́tnutých z kapacitnı́ch důvodů k 31. 12. 2007 je 18 žadatelů.
V pořadnı́ku č. II (jedná se o pořadnı́k, kdy žadatel si podá žádost, ale umı́s-
těnı́ v dané situaci nepožaduje) je 6 žadatelů. V pořadnı́ku odlehčovacı́ch
služeb jsou 4 žadatelé. K 31. 12. 2007 žije v DpS Pačlavice 52 uživatelů na
trvalý pobyt. Z toho je 15 mužů a 37 žen. Věkový průměr v DpS Pačlavice
je 70,74 roků. Nejmladšı́ uživatel má 55 let a nejstaršı́ 95 roků. Obhospoda-
řované kapesné je prováděno na základě plné moci a podepsané smlouvy
o poskytovánı́ služby sociálnı́ péče u 25 uživatelů.

Kategorie ubytovánı́ v DpS Pačlavice:

počet jednolůžkových pokojů: 2
počet dvoulůžkových pokojů: 15
počet třı́ a vı́celůžkových pokojů: 7

Počet uživatelů s přı́spěvkem na péči v DpS Pačlavice:

přı́spěvek na péči ve výši 2.000,- Kč: 22 uživatelů
přı́spěvek na péči ve výši 4.000,- Kč: 16 uživatelů
přı́spěvek na péči ve výši 8.000,- Kč: 8 uživatelů

U sedmi uživatelů je o přı́spěvek požádáno, u 22 uživatelů bylo v lednu
2007 požádáno vzhledem k zdravotnı́mu stavu o zvýšenı́ přı́spěvku na péči.
Tyto žádosti nebyly ještě vyřı́zeny.

Domov pro osoby se zdravotnı́m postiženı́m

Kapacita DpOZP Pačlavice je 23 mı́st. K 31. 12. 2007 žije v DpOZP Pa-
člavice 23 uživatelů. Obsazenost činı́ 100 %. Věkový průměr činı́ 54,21 roků.
Nejmladšı́ uživatel má 40 let a nejstaršı́ 85 roků. V pořadnı́ku žadatelů do
DpOZP nenı́ žádný žadatel.

Olga Dopitová, Jaroslava Majdová
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Český svaz včelařů ZO v Pačlavicích

Prvnı́ pı́semný doklad o založenı́ včelařského spolku pro Pačlavice a okolı́ je
uveden v obecnı́ kronice ze dne 25. 5. 1930. Spolek byl utvořen včelaři z obcı́
Pačlavice, Lhota, Osı́čany, Koválovice, Prasklice, Pornice.

Založenı́m včelařského spolku se stalo výzvou pro dosud neorganizované
včelaře, což se projevilo zvýšeným zájmem o členstvı́ ve spolku. V obdobı́ let
1930 – 1940 se práce výboru a členů zabývala zlepšovánı́m veškeré včelařské
činnosti. Byly konány členské schůze a odborné přednášky. Rokem 1941
nastává pokles a útlum spolkové činnosti s ohledem na válečný stav. Teprve
v roce 1945 po osvobozenı́ republiky se dne 5. 8. koná valná hromada, kde je
přı́tomno 17 členů. V letech 1951 – 1952 je činnost zaměřena na zdárný chod
spolku. Jsou konány odborné přednášky. Od roku 1953 do roku 1963 nenı́
o činnosti žádných pı́semných záznamů. Od roku 1963 až do roku 1990 jsou
opět konány ročně dvě až tři členské schůze. Výbor se scházel častěji. Počet
členů se pohyboval od 35 do 40, počty včelstev od 200 do 250.

Rokem 1991 začı́ná nové obdobı́ z hlediska života včelařských spolků.
Po listopadové revoluci docházı́ ke značně významným změnám, hlavně po
ekonomické stránce včelařů. V poslednı́ch letech je činnost ZO ČSV v Pačla-
vicı́ch zaměřena na konánı́ členských schůzı́, výplaty státnı́ dotace a léčenı́
včelstev proti varroáze. Stále je činný včelařský kroužek, ve kterém je patrný
pokles zájemců o včelařenı́. Vedoucı́m kroužku je pan Karel Soukenı́k.

Přes veškerou snahu členů docházı́ k poklesu počtu včelstev i členstva.
Koncem roku 2007 je jen 21 členů se 128 včelstvy.

Karel Soukenı́k

OBEC PAČLAVICE NA INTERNETU

www.paclavice.cz
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Kulturní výbor

V roce 2007 za podpory všech členů zastupitelstva vznikl kulturnı́ výbor,
který se svou činnostı́ přibližuje bývalému Sboru pro občanské záležitosti.
Členové kulturnı́ho výboru: předseda Dopitová Olga, členové Kyasová Jitka,
Soldán Jiřı́, Polášková Vlasta, Navrátilová Bronislava, Michová Hana, Staň-
ková Pavlı́na, Dopitová Martina.

V uplynulém roce jsme se pokusili obnovit přánı́ jubilantům v mı́stnı́m
rozhlase a to vždy poslednı́ středu v měsı́ci v 17 hodin. Přejeme jubilantům,
kteřı́ dosáhli věku 70, 75, 80, 85, 90 a od 90 let každý rok. Pokud by někdo
z občanů požádal o přánı́ i mimo tuto věkovou hranici, rádi mu vyhovı́me.

Kromě přánı́ jubilantům jsme 31. 3. 2007 uskutečnili prvnı́ vı́tánı́ občánků
do života přivı́táni byli: Lukáš Bakalı́k, Adriana Gabrišáková, David Havelka,
Filip Pučan, David Zdražil, Lucie Stašková, Adéla Čechová, Jiřı́ Soldán, Darja
Keršnerová, Patrik Juřı́k, Tomáš Pavéska. V sobotu 27. 10. 2007 se uskutečnilo
dalšı́ vı́tánı́ dětı́ do života, přivı́tánı́ byli: Martin Dopita, Alois Štěpán, Samuel
Žilka, Vivien Pavelková, Eliška Kneblová, Daniel Martynka, Dana Medková,
Maxim Tilšer. O kulturnı́ program při uvı́tacı́m aktu se postaraly děti ze
Základnı́ školy v Morkovicı́ch pod vedenı́m Mgr. Jitky Kyasové a Mgr. Hany
Michové. Dětem byl předán malý dárek a rodičům pamětnı́ listy.

Dalšı́ akcı́ byla oslava Dne matek, která se konala dne 12. 5. 2007 v kul-
turnı́m zařı́zenı́ v Pačlavicı́ch. O program se postaralo celkem 70 dětı́ jak
z Mateřské školy v Pornicı́ch pod vedenı́m panı́ ředitelky Aleny Pátı́kové,
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tak dětı́ ze Základnı́ školy v Morkovicı́ch pod vedenı́m Mgr. Hany Michové.
Účast rodičů nás přı́jemně překvapila. Maminky a babičky dostaly od dětı́
ten nejkrásnějšı́ dárek.

Dne 14. června proběhlo v Pačlavicı́ch a v Pornicı́ch lı́čenı́ od profesio-
nálnı́ vizážistky Boženy Davidové a Zuzany Blažkové, kosmetické porad-
kyně firmy Oriflame.

V Mateřské škole v Pornicı́ch jsme se zúčastnili 26. června loučenı́ dětı́
z mateřskou školou a uvı́tánı́ do řad školáků. Starosta obce Pavel Čech a panı́
ředitelka MŠ Alena Pátı́ková popřáli dětem, aby se jim ve škole lı́bilo a aby
jejich dobré známky byly odměnou za pilnou práci. Na památku děti dostaly
pamětnı́ listy, knihy a CD s fotografiemi. Všechny děti Natálie Hájková, Petr
Horák, Hana Kaňová, Jiřı́ Kuchtı́k, Eva Vlčková, Kateřina Navrátilová, Ra-
dim Vylı́čil a Michaela Navrátilová všem na oplátku předvedly dovednosti,
kterým se ve škole naučily.

Dne 4. srpna byl kulturnı́ výbor přizván k oslavě Rubı́nové svatby manželů
Vlasty a Ladislava Poláškových.

Na závěr roku, 9. prosince, se konala v kulturnı́m zařı́zenı́ v Pačlavicı́ch
beseda s důchodci. Starosta obce Pavel Čech přı́tomné přivı́tal. O kulturnı́
program se postaraly děti ze Základnı́ školy v Morkovicı́ch pod vedenı́m
Mgr. Hany Michové a senioři z našeho Domova pro seniory. Na závěr si
všichni zazpı́vali při harmonice s panem Ladislavem Tesařem. Pro všechny
bylo připraveno malé pohoštěnı́ a dáreček. Jsme rádi, že účast seniorů byla
veliká a z ohlasu přı́tomných seniorů vı́me, že se lı́bila.

Olga Dopitová
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Knihovna v Pačlavicích a ve Lhotě

Veřejné knihovny se významnou měrou podı́lejı́ na zpřı́stupněnı́ intelek-
tuálnı́ho bohatstvı́ občanům. Vytvářejı́ pro občana přı́ležitosti pro to, aby
mohl realizovat svá ústavně zaručená práva, mj. na přı́stup ke kulturnı́mu
bohatstvı́, právo na celoživotnı́ vzdělávánı́. Obec, jako zřizovatel mı́stnı́ch
knihoven, podporuje formou dotacı́ nákup knih pro průběžné doplňovánı́
fondů. V dnešnı́ době se mnoho lidı́ vracı́ k využı́vánı́ knihovnických služeb,
i když fenomén internetu a televize převažuje v mnoha domácnostech. Minis-
terstvo kultury považuje za alarmujı́cı́, že celkový objem doplňovánı́ fondů
knihoven poklesl o celou třetinu oproti roku 1989. Proto knihovny využı́vajı́
tzv. meziknihovnı́ kooperaci ve velké mı́ře – výměnný fond umožňuje rozšı́-
řit nabı́dku zejména u malých venkovských knihoven. Této služby využı́vá
knihovna v Pačlavicı́ch i ve Lhotě 2× ročně mezi knihovnou v Morkovicı́ch
a v Kroměřı́ži.

V Pačlavicı́ch vede knihovnu již 40 let panı́ Jitka Horáková. Otevřeno pro
veřejnost má 3 hodiny týdně a to každý pátek od 14 do 17 hodin. V knihovně
majı́ občané možnost vypůjčit si knihy a časopisy, vyhledat si informace
v knihách nebo na internetu. Všechny služby jsou pro čtenáře zdarma. V roce
2007 měla knihovna v Pačlavicı́ch 83 registrovaných čtenářů, kteřı́ využı́vajı́
všech služeb knihovny. Ve fondu knihovny je k dispozici 2.978 svazků knih
z oblasti naučné literatury, beletrie, literatury pro děti a mládež. V tomto roce
navštı́vilo knihovnu 915 čtenářů, na internetu si informace vyhledávalo 288
občanů. Knihovna nabı́zı́ čtenářům tato periodika: ABC, Vlasta a Zahrád-
kář. V roce 2007 bylo vypůjčeno celkem 3.142 svazků, z toho 566 časopisů.
Nové knihy pro knihovnu kupuje obecnı́ úřad ze svého rozpočtu, loni to
bylo pouze 28 nových knih, bylo ovšem přislı́beno, že v letošnı́m roce bude
z rozpočtu vyčleněna částka 15.000,- Kč na nákup knih. 2× v roce využı́váme
nabı́dky výměnného fondu, který nám zůstává půl roku. Dı́ky tomuto fondu
je nabı́dka knih stále aktuálnı́ a čtenáři majı́ na výběr velmi kvalitnı́ knı́žky,
současné bestsellery i tituly na přánı́. Ve Lhotě je dlouholetou knihovnicı́ panı́
Milada Drábková. Knihovna nabı́zı́ čtenářům celkem 1.665 svazků, dále ode-
bı́rá periodika Květy a Vlasta. V roce 2007 měla 15 registrovaných čtenářů,
525 návštěvnı́ků, celkem 2.623 výpůjček, z toho 915 časopisů.

Do knihoven zveme všechny občany a přejeme jim spoustu přı́jemných
chvil strávených se zajı́mavými knı́žkami v roce 2008.

Jitka Horáková
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Cvičení pro ženy

Bolı́ Vás záda? Snažı́te se zhubnout? Nepřinutı́te se samy doma ke cvičenı́?
Zapojte se s námi do cvičenı́ pro ženy. Cvičenı́ nenı́ náročné, spojuje prvky
aerobiku, pilates a strečinku a je určené pro všechny úrovně zdatnosti. Cvi-
čenı́ začı́ná 20 minutovou částı́ aerobiku, následuje 20 minut posilovánı́ a
závěrečné protahovánı́ a relaxace. Nynı́ nově cvičı́me i metodu panı́ Mojžı́-
šové – cvičenı́ pro nápravu vadného drženı́ těla. Výsledkem je nejen změna
tělesného vzhledu, ale i psychický stav – zklidněná a spokojená mysl. Celkem
hodina cvičenı́ s hudbou v přı́jemné partě. Cvičenı́ je zaměřeno na zpevněnı́
a zeštı́hlenı́ těla, aby záda nebolela a zformovala se naše postava. Cvičı́me
každou středu v 18:45 hodin v kulturnı́m zařı́zenı́ v Pačlavicı́ch.

Mgr. Jitka Kyasová

Telefonní čísla

Obecnı́ úřad Pačlavice 573 372 016 obec @ paclavice.cz
Obecnı́ úřad Pačlavice – starosta 724 184 621 starosta @ paclavice.cz
Pošta Pačlavice 573 372 011
Agrodružstvo Pačlavice 573 372 014
AGROPT spol. s r.o. 573 372 026 agropt @ tiscali.cz

Jednota SD Pačlavice 573 372 013
Smı́šené zbožı́ Pornice 602 720 767
Smı́šené zbožı́ Lhota 573 372 015
Mateřská škola Pornice 573 370 084
Sociálnı́ služby Pačlavice 573 372 012 olga.dopitova @ paclavice.cz

Sociálnı́ služby Pačlavice – řed. 573 372 035 jaroslava.majdova @ paclavice.cz

Zdravotnı́ středisko Pačlavice 573 372 041

Připomı́nky a náměty do dalšı́ho Zpravodaje
zası́lejte na e–mail: kyasji @ centrum.cz.

Vydala Obec Pačlavice v březnu 2008 jako svou prvnı́ publikaci.
Vyrobila kulturnı́ komise při Obci Pačlavice.


